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ПРИМА:  
КОЛЕГИЈУМ ПУ „РАДОСНО ДЕТИЊСТВО“ НОВИ САД 
ДИРЕКТОР ПУ МАРКО ГРГУРОВИЋ 
ПОМОЋНИК ДИРЕКТОРА МИРЈАНА ЂУРЂЕВ 
РУКОВОДИЛАЦ ПЕДАГОШКО-ПСИХОЛОШКЕ СЛУЖБЕ ДРАГАНА ТИЦА 
 

ИЗВЕШТАЈ СА XIX ЈЕСЕЊИХ МЕЂУНАРОДНИХ СУСРЕТА „ВАСПИТАЧИ-
ВАСПИТАЧИМА“, ВРЊАЧКА БАЊА, 28.11.-1.12.2013. 

 
Првог дана сусрета, 28.11.2013. одржан је пленарни део на коме су учествовали 
Љубиша Антонијевић – помоћник министра просвете, Богољуб Лазаревић – 
председник групе за послове основног образовања и васпитања, Небојша 
Цветковић – председник актива директора предшколских установа, Мирјана Илић 
– председница савеза учитеља и представница Националног просветног савета, 
Снежана Станковић и Тамара Тодоровић – васпитачи, Снежана Павловић – члан 
тима за израду Измена правилника о сталном стручном усавршавању наставника, 
васпитача и стручних сарадника, Снежана Шаровић – васпитач педагошки 
саветник, др Ненад Сузић и др Александра Шиндић – бивши министар просвете 
Републике Српске и професор Филозофског факултета у Бања Луци и Снежана 
Јоцић и Виолета Ловас – васпитачи. 
 
Љубиша Антонијевић је говорио о прописима у области предшколског васпитања и 
образовања. Правилници које треба донету су: 

 Правилник о ближим условима и начину остваривања исхране деце 
 Правилник о остваривању неге и превентивне здравствене заштите 
 Правилник о ближим условима и начину остваривања социјалне заштите 
 Правилник о ближим условима и начину рада и финансирању модел центра 

 
Правилници који су дуго на снази које треба допунити и изменити су: 

 Правилник о мерилима за утврђивање цене услуга у дечијим установама 
 Правилник о врсти стручне спреме васпитача, медицинских сестара и 

стручних сарадника у дечијем вртићу 
 Правилник о Општим основама предшколског програма 
 Правилник о нормативу средстава за реализацију васпитно-образовног 

програма у предшколској установи 
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Љубиша Антонијевић је истакао да Закон о локалним самоуправама утиче на 
велике разлике у ценама услуга боравка деце у предшколским установама на 
територији Републике Србије, параметри су различити, свака локална самоуправа 
донира део, а део плаћају родитељи. Он сматра да је тај модел неодржив јер нису 
сви родитељи истог имовинског стања, лажирају податке, а јединствену цену 
немогуће је направити јер су локалне самоуправе различитог имовинског стања. 
Овим правилником ће покушати да направе ред и уједначе цене услуга 
доношењем мерила за утврђивање цене услуга у предшколским установама. 
 
Правилник о врсти стручне спреме васпитача, медицинских сестара и стручних 
сарадника у дечијем вртићу из 1989. године се мора мењати истакао је Љ. 
Антонијевић. Уредба о коефицијентима је проблематична јер је локалне 
самоуправе тумаче различито. О томе је ближе говорио Богољуб Лазаревић. 
 
Разлог за промену Општих основа предшколског програма помоћник министра 
налази у чињеници да постоје велике разлике у моделима по којима предшколске 
установе раде. Радна група ће тражити јединствени модел рада у предшколским 
установама на територији Републике Србије. 
 
Богољуб Лазаревић – председник групе за послове основног образовања и 
васпитања је истакао да је од делегације ЕУ тражено да се настави са ИМПРЕС 
пројектом. Наставак пројекта је одобрен,  а поред 15 општина које су биле 
укључене, у пројекат ће бити укључено још 10 општина (Нови Сад није једна од 
њих). Вршиће се позитивна селекција предшколских установа како би се издвојиле 
квалитетне установе које ће постати вежбаонице и модел центри за факултете. 
 
Богољуб Лазаревић се осврнуо на Уредбу о коефицијентима и констатовао је да је 
рад на изради допуна Уредбе у току, рок за завршетак је јануар 2014. године, а 
примена исте почеће након што је усвоји Владе Р. Србије. Сектор за високо 
образовање ради на дефинисању звања и нивоа образовања која ће потом бити 
уденуте у допуну Уредбе. Осврнуо се на доношење Општих основа предшколског 
васпитања и образовања, истакао да радна група има рок до априла 2014. да 
заврши рад на истим, а примену очекује од наредне радне године.  
 
Небојша Цветковић – председник актива директора предшколских установа 
истакао је важност сарадње установа и струковних удружења. Предшколске 
установе и удружења треба да буду значајан фактор у подршци академског 



 

 

 
 
 

Удружење васпитача Новог Сада 
Вртић „Маслачак“ 
Народног фронта 42 
Нови Сад 
Тел: 060 469 1301 
udruzenjevaspitacans@gmail.com 
www.uvns.co.rs 

 
 
 

 

образовања васпитача. Неопходно је направити спој између теорије и праксе. 
Уколико академско знање није примењено у пракси, оно нема значаја.  
 
Мирјана Илић – председница савеза учитеља и представница Националног 
просветног савета истакла је да је сарадња учитеља и васпитача неопходна и 
предлаже организовање заједничког скупа. Са задовољством можемо да 
истакнемо да је Удружење васпитача Новог Сада направило први корак 
организацијом округлог стола новосадских васпитача и учитеља 19.11.2013.  
 
Снежана Станковић и Тамара Тодоровић – васпитачи из Београда, установа „Чика 
Јова Змај“, општина Вождовац приказале су рад „Програм културне и јавне 
делатности – ниво установе и ниво објекта“. 
 
Снежана Павловић – члан тима за израду Измена правилника о сталном стручном 
усавршавању наставника, васпитача и стручних сарадника , говорила је о примени 
Правилника о сталном стручном усавршавању и стицању звања наставника, 
васпитача и стручних сарадника. Истакла је важност обликовања добрих радова у 
програме обуке (семинаре). У новом правилнику о сталном стручном усавршавању 
рађено је на унапређивању система професионалног развоја, као и на усклађивању 
са ЗОСОВ-ом. Полазне основе у раду раду на новом правилнику су биле: 
 

 Да ли је стручно усавршавање и даље обавезно? 
 Ко је све одговоран за планирање стручног усавршавања? 
 Ко је одговоран за предлагање плана стручног усавршавања? 
 Ко обезбеђује средства? 

 
Констатовано је да је стручно усавршавање обавезно. Директор је одговоран на 
основу члана 62, став 3, тачка 7 за планирање и праћење стручног усавршавања, 
али и за поступање по захтеву васпитача за напредовање. Одредбама члана 48, 
став 3. Закона предвиђено је да је стручно усавршавање елеменат развојног 
планирања установе. Средства за стручно усавршавање одредбама члана 159, став 
2, тачка 2. Закона прописано је да средства за стручно усавршавање запосленог 
обезбеђује јединица локалне самоуправе. Чланом 157, став 2, тачка 5 предвиђено 
је да се средстав обезбеђују из буџета Р. Србије када су у питању програми од 
јавног интереса.  
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У оквиру дефинисања целоживотног учења, као једне од основних поставки 
Правилника о сталном стручном усавршавању, наишли су на проблем бодовања 
које није у складу са нашим прописима. Предложила је да уколико постоји 
недоумица око бодовања стручног усавршавања, надлежни треба да тражи 
мишљење Министарства просвете и одговорног секретаријата.  
 
Структура сати стручног усавршавања: 16 бодова остварује се за развијање 
компетенција – за уже стручну област, поучавање и учење, подршка у развоју 
личности детета и комуникација и сарадња; 30 бодова похађањем програма који 
се однесе на приоритетне области; преостали број бодова распоређује се на 
основу приоритета установе; 
 
Ублажени су критеријуми за стицање основних звања. 
 
Посебне новине су увођење Портфолиа професионаног развоја и повезивање 
професионалног развоја (напредовање у звања) и увођења у посао (менторство). 
 
Портфолио васпитача је уведен као системска мера за унапређивање квалитета 
васпитно образовног рада.  
 
Снежана Шаровић – васпитач из Ужица је презентовала свој пут до звања 
педагошки саветник. 
 
Др Ненад Сузић – професор на Филозофском факултету у Бања Луци и бивши 
министар просвете Р. Српске и др Александра Шиндић презентовали су свој рад на 
тему инклузије. 
 
Снежана Јоцић и Виолета Ловас – васпитачи презентовале су извештај са студијског 
путовања у Словачку. 
 
Другог дана сусрета васпитачи из Србије, Црне Горе и Републике Српске 
презентовали су своје радове.  
 
Наши васпитачи Маја Радујков и Ирина Поповић презентовали су рад „Мама, тата 
дођите и наша врата отворите“. У њиховој групи били су васпитачи из Београда, 
Ниша и Врања. Важно је истаћи да је наша презентација била посебно похваљена и 
истакла се међу осталим. Начин презентовања је био на високом нивоу, процес 
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рада на пројекту је презентован хронолошки, васпитачи нису читали презентацију 
већ су је усмено излагали (што није био случај са већином излагача) што је посебно 
допринело дојму да су компетенције наших представника на високом нивоу. Алија 
Лапо - директор сос дечијег села из Горажда и члан БАПТЕ (Балкански савез 
удружења васпитача) је изјавио да очекује наше учешће на следећим сусретима 
Балканских земаља јер квалитет излагача и рада то заслужује.  
 
Трећег дана поновљене су презентације колегиница из Црне Горе и Републике 
Српске. Васпитачи из Подгорице презентовали су рад на тему: „За нас је велика 
сцена мала - ми смо глумци није шала“, из Бања Луке су презентовали рад на тему 
„Говорне играрије“ и „Бубамаре у НТЦ систему учења“ био је рад васпитача из 
Бјељине. 
 
Четвртог дана подељене су похвалнице излагачима и одржана је Изборна 
скупштина Савеза удружења васпитача Србије на којој је Удружење васпитача 
Новог Сада свечано примљено, а за представика у Управном одбору Савеза 
именована је Љиљана Карделис, председница УВНС.  
 
У Новом Саду, дана 03.12.2013. 
 
Удружење васпитача Новог Сада 


